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Samrådsspørgsmål AL: ”Ministeren bedes redegøre for sin indstilling til den kommende dagsorden 
for rådsmøde (landbrug og fiskeri) den 25. januar 2021 samt eventuelle sa-ger, hvortil der søges mandat i Europaudvalget.” 

 

(Det talte ord gælder) 

Svar: 

- Jeg vil forelægge dagsordenen for rådsmødet den 25. ja-

nuar 2021, som formandskabet har besluttet at omdanne 

til et uformelt videomøde. Der er fire punkter, og de er alle 

til orientering.  

 

- Punkt 1 er formandskabets arbejdsprogram, hvor det 

nye formandskab som vanligt præsenterer sine planer for 

det kommende halvår.  Her vil jeg henvise til samlenotatet.  

 

- Punkt 2 er en drøftelse af international handel og land-

brug, som er et tilbagevendende punkt på rådsmøderne. Jeg forventer, at Kommissionen vil give en status for EU’s 
frihandelsforhandlinger.  

 

- Og jeg forventer i den forbindelse, at Brexit-aftalen med 

Storbritannien vil fylde en del.  
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- Aftalen er helt klart en fordel for den danske fødevare-

klynge. Men ingen frihandelsaftale kan erstatte det indre 

marked, så der vil komme mere administrativt bøvl.     

 

- Endelig forventer jeg, at Kommissionen vil præsentere en 

opdateret analyse af konsekvenserne af EU’s frihandelsaf-taler for EU’s landbrug.  
 

- Punkt 3 er fiskerimuligheder for 2021 for Skagerrak, 

Kattegat og Nordsøen.  Det var en sag, som vi drøftede i 

december. På rådsmødet i december fastlagde vi kvoter for 

de bestande, som EU alene har råderet over. Det er for ek-

sempel torsk i Kattegat, hvor der blev fastsat en bifangst-

kvote og en fortsættelse af de nuværende foranstaltninger.  

 

- For de kvoter, der er delt med Norge og Storbritannien, 

fastlagde vi på rådsmødet i december midlertidige kvoter 

for første kvartal af 2021.  

  

3. 
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- Derefter kom der heldigvis en langsigtet aftale med Storbri-

tannien på fiskeriområdet. Den fastlægger dog kun EU og 

Storbritanniens kvoteandele. Så nu skal der findes enighed 

om kvoteniveauet for 2021.  

 

- Enigheden om kvoteniveauerne for 2021 skal findes både 

trilateralt med Norge og Storbritannien, og bilateralt med 

henholdsvis Norge og Storbritannien. 

 

- I forhold til Norge er der indgået en foreløbig aftale om ad-

gang til Skagerrak for et begrænset antal fartøjer. 

 

- Jeg er opmærksom på, at situationen er svær for danske fi-

skere, der er meget afhængige af fuld adgang til fiskeri i 

norsk farvand. Og jeg kan forsikre jer om, at jeg allerede 

har nævnt dette for Kommissionen. Og jeg vil blive ved med 

at presse på.  

 

- Jeg forventer derfor, at rådsmødet bliver en anledning til at 

drøfte konsultationerne med Norge og Storbritannien.  
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- Vi forventer ikke, at det bliver på dette møde, at de ende-

lige kvoter for 2021 falder på plads.  Men vi presser selvføl-

gelig på fra dansk side.  

 

- Punkt 4 er fiskeriaftalen mellem EU og Grønland. Aftalen 

er kun lige indgået i sidste uge, så den er ikke på dagsorde-

nen for det her rådsmøde. Det er dog vigtigt med en hurtig 

vedtagelse. Så derfor orienterer jeg om aftalen allerede nu.   

 

- Aftalen med Grønland er vigtig for dele af dansk fiskeri – 

særligt fiskeri efter rejer. Og aftalen er selvfølgelig også vig-

tig for Danmark i lyset af Rigsfællesskabet. 

 

- Aftalen giver ikke kun adgang til fiskerimuligheder for dan-

ske fiskere. Den er også med til at sikre en forsvarlig og bæ-

redygtig forvaltning og en effektiv grønlandsk fiskeriadmi-

nistration. Det sker gennem støtten til den grønlandske fi-

skerisektor. 

 

- Derfor er jeg positiv over for, at aftalen er på plads og for-

håbentlig kan træde i kraft hurtigst muligt.  

4. 



TALEPAPIR  

5 
 

 

---o0o--- 

- Under siden sidst har jeg ikke noget denne gang. 
 


